
PROTOKÓŁ NR 6/11 
POSIEDZENIA KOMISJI STRATEGII ROZWOJU, PROMOCJI  
I WSPÓŁPRACY Z ZAGRANICĄ SEJMIKU WOJEWÓDZTWA 

ŚWIĘTOKRZYSKIEGO 
W DNIU 21 KWIETNIA 2011 ROKU  

 
 

Obrady Komisji prowadził Tadeusz Kowalczyk – Przewodniczący Komisji Strategii 
Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą.  
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie  
z listami obecności (załącznik nr 1,2 i 3).  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 9.00. 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zasad, trybu  
i harmonogramu aktualizacji Regionalnej Strategii Innowacji Województwa 
Świętokrzyskiego na lata 2005-2013. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla samorządów gmin z terenu województwa świętokrzyskiego na 
realizację zadań z zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa 
obywateli oraz ochrony przeciwpożarowej. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
przez Województwo Świętokrzyskie, w drodze darowizny od Skarbu 
Państwa, nieruchomości zabudowanej położonej w Kielcach przy Al. IX 
Wieków Kielc 3 oznaczonej w obrębie 0010 jako działka nr 1033/5  
o powierzchni 0, 5246ha. 

4. Przyjęcie informacji na temat stanu wdrażania Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007 – 2013. 

5. Budżet województwa, jako środek realizacji polityki rozwoju. 
6. Informacja nt. zaawansowania prac nad aktualizacją Strategii Rozwoju 

Społeczno-Gospodarczego Polski Wschodniej do roku 2020. 
7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Regionalnej Organizacji 

Turystycznej Województwa Świętokrzyskiego w 2010 roku. 
8. Realizacja zadań z zakresu utrzymania zimowego na drogach 

wojewódzkich 2010-2011 oraz aktualny stan techniczny dróg 
wojewódzkich. 

9. Organizacja utrzymania dróg wojewódzkich - stan i perspektywy. 
10. Kolejowe przewozy pasażerskie na terenie województwa świętokrzyskiego 

– sytuacja bieżąca oraz plany na lata następne (przekształcenia rynku 
przewozów osobowych). 

11. Informacja na temat wdrażania Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  
w województwie świętokrzyskim 

12. Sprawy różne. 
 

(projekty uchwał stanowią załącznik do protokołu z VII sesji Sejmiku) 
 
 
 



Ad. 1. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zasad, trybu  
i harmonogramu aktualizacji Regionalnej Strategii Innowacji Województwa 
Świętokrzyskiego na lata 2005-2013. 
 
Anna Grzela – Koordynator Wieloosobowego Stanowiska Ds. Regionalnej 
Strategii Innowacji Województwa Świętokrzyskiego zreferowała temat zgodnie  
z uzasadnieniem do projektu uchwały. 
 
W dyskusji uczestniczyli: Kazimierz Kotowski, Jadwiga Głowienka, Piotr Żołądek, Jan 
Maćkowiak, Lech Janiszewski, Jacek Kowalczyk. 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie (zał. 4). 
 
Ad. 11. 
Informacja na temat wdrażania Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki  
w województwie świętokrzyskim. 
 
Jerzy Środa – Zastępca Dyrektora Departamentu Mienia, Geodezji, Kartografii  
i Planowania Przestrzennego zreferował temat zgodnie z załączonym materiałem 
(zał.  7). 
 
W dyskusji uczestniczyli: Tadeusz Kowalczyk, Jerzy Środa, Adrian Adamski, 
Mieczysław Sas, Mieczysław Gębski, Piotr Żołądek, Lech Janiszewski Jan 
Maćkowiak.  
Wszyscy wyrazili zainteresowanie szkolnictwem zawodowym, Radni byli zdania, że 
powinno się je promować i wspierać, nie da się jednak tego zrobić bez udziału 
samych szkół.  
 
Piotr Żołądek – Członek Zarządu Województwa opowiedział o istniejących 
przeszkodach w rozwoju szkolnictwa zawodowego, podkreślił, że potrzebna jest 
współpraca Starostów, ponadto dyrektorzy szkół muszą chcieć promować swoje 
placówki. Nie można zrobić wszystkiego za kogoś. 
 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Jan Maćkowiak – Członek Zarządu Województwa przedstawił informację 
niezwiązaną z powyższym tematem. 
19 kwietnia br. był na spotkaniu dotyczącym sieci korytarzy transeuropejskich – 
korytarzy transportowych (TEN-T). Do tej pory nasze województwo było białą plamą 
na mapie takich korytarzy, dotychczas żaden z nich tędy nie przebiegał. 
Na ww. spotkaniu wiceminister infrastruktury Maciej Jankowski przestawił projekt 
Rządu Polskiego, który ma być złożony do Komisji Europejskiej, mają nadzieję, że 
zostanie on uchwalony przez Parlament Europejski i Radę Europejską w przyszłym 
roku. 
Projekt wnosi około 150 propozycji marszałków dotyczącym sieci TEN-T. nasze 
województwo oczywiście również zgłosiło swoje propozycje. Dotyczą one dwóch 
dróg. Drogi nr 7 – Warszawa – Radom – Kielce – Kraków. Słowacy chcą 
kontynuować ten korytarz na swoim terenie. 
Droga nr 74 – Tomaszów – Kielce – Nisko.  



W zakresie dróg kolejowych proponowana jest 8 – Warszawa – Radom – Kielce – 
Kraków. 
Padła również propozycja połączenia kolejowego wschodniej i zachodniej części 
naszego kraju, co umożliwiłoby utworzenie korytarza nawet do Berlina. 
Trzecia droga kolejowa, to Częstochowa – Opole. Ministerstwo protestowało, że jest 
to droga równoległa do istniejącej na Śląsku, jednak argument, iż odciąży ona Śląsk 
przeważył i została ona wpisana do propozycji. Koncepcja jest podwójnie pozytywna, 
ponieważ zobowiąże również nasz rząd, do realizowania planu. 
 
Ad. 8. 
Realizacja zadań z zakresu utrzymania zimowego na drogach wojewódzkich 2010-
2011 oraz aktualny stan techniczny dróg wojewódzkich. 
 
Wojciech Płaza – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich  
w Kielcach przedstawił temat zgodnie z załączonym materiałem (zał. 8). 
 
Nie było głosów w dyskusji. Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 9. 
Organizacja utrzymania dróg wojewódzkich - stan i perspektywy. 
 
Wojciech Płaza – Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich  
w Kielcach przedstawił temat zgodnie z załączonym materiałem (zał. 9). 
 
W dyskusji uczestniczyli: Mieczysław Sas, Lech Janiszewski. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 2. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
samorządów gmin z terenu województwa świętokrzyskiego na realizację zadań  
z zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony 
przeciwpożarowej. 
 
Wojciech Siporski – Dyrektor Departamentu Infrastruktury zreferował temat 
zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do projektu uchwały. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie (opinia stanowi zał. 5). 
 
Ad. 3. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 
Województwo Świętokrzyskie, w drodze darowizny od Skarbu Państwa, 
nieruchomości zabudowanej położonej w Kielcach przy Al. IX Wieków Kielc 3 
oznaczonej w obrębie 0010 jako działka nr 1033/5 o powierzchni 0, 5246ha. 
 
Renata Janik – Dyrektor Departamentu Organizacyjno-Administracyjnego 
zreferowała temat zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do projektu uchwały. 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie (opinia stanowi zał. 6). 



Ad. 4. 
Przyjęcie informacji na temat stanu wdrażania Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2007 – 2013. 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej zreferowała 
temat zgodnie z załączonym materiałem (zał. 10) 
 
W dyskusji uczestniczyli: Lech Janiszewski, Jadwiga Głowienka. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 5. 
Budżet województwa, jako środek realizacji polityki rozwoju. 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej zreferowała 
temat zgodnie z załączonym materiałem (zał. 12) 
 
Nie było głosów w dyskusji. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 6. 
Informacja nt. zaawansowania prac nad aktualizacją Strategii Rozwoju Społeczno-
Gospodarczego Polski Wschodniej do roku 2020. 
 
Jadwiga Głowienka – Dyrektor Departamentu Polityki Regionalnej zreferowała 
temat zgodnie z załączonym materiałem (zał. 11) 
 
W dyskusji uczestniczyli: Lech Janiszewski, Jadwiga Głowienka. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 
 
Ad. 7. 
Przyjęcie sprawozdania z działalności Regionalnej Organizacji Turystycznej 
Województwa Świętokrzyskiego w 2010 roku. 
 
Jacek Kowalczyk - Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i 
Turystyki zreferował temat zgodnie z załączonym materiałem (zał. 13). 
Jest bardzo zadowolony z efektów działalności.  
 
W dyskusji uczestniczyli: Lech Janiszewski, Włodzimierz Stępień, Jacek Kowalczyk. 
Radni wyrazili zadowolenie z rozwoju naszej promocji turystycznej oraz co za tym 
idzie rozwoju turystyki. Przekazali wyrazy uznania dla Dyrektora Jacka Kowalczyka. 
 
Ad. 10. 
Kolejowe przewozy pasażerskie na terenie województwa świętokrzyskiego – sytuacja 
bieżąca oraz plany na lata następne (przekształcenia rynku przewozów osobowych). 
 
Wojciech Siporski – Dyrektor Departamentu Infrastruktury zreferował temat 
zgodnie z załączonym materiałem (zał. 14). 
 
W dyskusji uczestniczyli: Lech Janiszewski, Mieczysław Sas, Mieczysław Gębski. 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości. 



Ad. 12. 
Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji przekazał Radnym do zapoznania się pismo Ministerstwa 
Sprawiedliwości ws. Sądów Okręgowych w Kielcach i Tarnobrzegu, Apel Sejmiku 
Woj. Opolskiego w sprawie likwidacji pasma programów regionalnych na antenie 
TVP2 oraz „informację o poziomie i strukturze bezrobocia w województwie 
świętokrzyskim w lutym 20111 r.”. (zał. 15, 16 i 17). 
Radni zapoznali się z ww. pismami. Nie było dyskusji, ani uwag. 
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 11.45. 
 
Protokół sporządziła 
Daria Biskup-Kozik 
 

Przewodniczący Komisji  
 
 
   Tadeusz Kowalczyk  

 
 


